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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 17-09-2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 960 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Benedikte 
Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 960:
’’Kan ministeren bekræfte, at befolkningsgrundlaget for Roskilde Sygehus vil
være mere end 200.000 større end grundlaget for Aalborg Universitetshospi-
tal, hvis Roskilde tillades akut PCI?”

Svar:
Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet om bidrag 
fra Sundhedsstyrelsen, som oplyser følgende:

”Sundhedsstyrelsen kan bekræfte, at Region Sjælland befolkningsmæssigt er 
større end Region Nordjylland. Dog må det bemærkes, at selv hvis Roskilde 
(og siden Køge) sygehus fik godkendelse til at udføre akut PCI ville en del af 
Region Sjællands patienter med STEMI have længere transporttid til Roskilde 
eller Køge end til et højtspecialiseret, multidisciplinært hjertecenter, eksempel-
vis på Rigshospitalet eller Odense Universitetshospital.”

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Jeppe Troels Berger
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